

NORTH AMERICAN WHITE PELICAN



Pelecanus erythrorhynchos

Family – Pelicanidae

With a 3-metre (9-foot) wingspan, the White Pelican is one of the largest of flying birds. It is a powerful swimmer (the feet are webbed), but requires a long take-off before becoming airborne.

The white pelican is secure in most areas and was down-listed from Vulnerable in Canada in 1987. Continuing threats are disturbance at nesting colony, wetland drainage, pesticide poisoning, and destruction by some commercial fishermen who mistakenly think pelicans take too many of their fish.

Habitat

Lakes and marshes throughout central and western North America in summer; migrating for the winter to coastlines along the Gulf of Mexico and from California to Guatemala.

Diet

Fish of little commercial value (carp, shiners, perch, catfish).

Did you know?

The current estimated population of White Pelicans in Manitoba is 50,000; 84 breeding colonies have been recorded.

PÉLICAN BLANC D'AMÉRIQUE

Pelecanus erythrorhynchos

Famille – Pelicanidae

Le pélican blanc, avec son envergure de 3 mètres (9 pieds), est l'un des plus grands oiseaux volants. C'est un nageur puissant (les pieds sont palmés); cependant, il requiert une grande distance pour prendre son vol.

Le pélican blanc est en sécurité dans la plupart des régions et a été rayé en 1987 de la liste d'animaux vulnérables au Canada. Parmi les menaces constantes à l'espèce, on note des dérangements à la colonie de reproduction, l'assèchement des marais, l'empoisonnement par pesticides et leur destruction par certains pêcheurs commerciaux qui croient faussement que les pélicans prennent trop de poissons.

Habitat

Lacs et marais du centre et de l'ouest de l'Amérique du Nord en été; le long des côtes du golfe du Mexique, et de la Californie au Guatemala en hiver.

Régime alimentaire

Poissons ayant peu de valeur commerciale (carpe, mené, perche, barbote).

Le saviez-vous?

On estime la population de pélicans au Manitoba à 50 000, avec 84 colonies de reproduction documentées.